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Geachte raads- en commissieleden, 
 
Waarover gaat deze brief? 
In onze collegevergadering hebben wij gesproken over de stand van zaken omtrent het Provinciaal 
Programma Landelijk Gebied. 
 
Ons besluit 
In onze vergadering hebben we besloten om de raad te informeren over de stand van zaken PPLG middels 
deze raadsbrief. 
 
Toelichting 
Het college hecht belang aan het informeren van de gemeenteraad over de ontwikkelingen rondom het 
Provinciaal Plan Landelijk Gebied (PPLG). Met deze raadsbrief praten we u bij over het proces van 
totstandkoming van het PPLG en de verschillende onderdelen daarvan. Wij verwijzen hierbij tevens naar de 
Raadsbrief nr. 15 d.d. 28 februari 2023. 
 
Inleiding 
Er ligt een grote opgave in het buitengebied vanuit natuur, water en klimaat enerzijds en het 
toekomstperspectief voor de agrarische sector anderzijds. Twee onderwerpen die soms in contrast met 
elkaar lijken te staan en die we de komende jaren zo goed mogelijk met elkaar in balans proberen te krijgen. 
De opgaven voor het landelijk gebied komen voort uit Europese en Nederlandse wetgeving. Deze 
doelstellingen voor natuur, water en klimaat zijn opgenomen in het Nationaal Programma Landelijk Gebied 
(NPLG). Dit NPLG krijgt in iedere provincie zijn doorvertaling in een PPLG. 
  
Het PPLG 
De provincie Overijssel heeft de opdracht om voor 1 juli 2023 een concept PPLG in te dienen bij het Rijk. 
Nadat begin mei het concept ontwerp-PPLG incl. bijlagen aan de bestuurlijke gebiedstafels zijn besproken, 
zijn de documenten op 21 juni voorgelegd aan Provinciale Staten (PS). Die bespreking heeft ertoe geleid dat 
vier moties zijn aangenomen en verwerkt. Op 27 juni heeft de Gedeputeerde Staten (GS) ingestemd met die 
versie en is deze naar het rijk verstuurd. Zie hiervoor bijgaand brief d.d. 27 juni 2023 aan de 
gebiedspartners. 
 
De Provincie gaat in haar aanpak uit van een zestal deelgebieden waaronder Noord Oost Twente (NOT). De 
bestuurlijke gebiedstafels zijn ook overeenkomstig deze zes deelgebieden georganiseerd. 
 
 

 



Als vier Noordoost-Twentse gemeenten hebben we op het concept ontwerp PPLG een gezamenlijke reactie 
gegeven. Deze reactie is als bijlage bijgevoegd. Als gemeenten proberen we middels deze schriftelijke 
reacties en onze deelname aan de bestuurlijke gebiedstafel de regie te houden op de uiteindelijke invulling 
van het proces voor Noordoost-Twente. Het nu ingediende concept PPLG is in samenspraak met alle 
gebiedspartners tot stand gekomen. Niet alle door ons ingebrachte suggesties en/of opmerkingen zijn 
herleidbaar overgenomen. PS heeft inmiddels toegezegd deze zomer met een concept reactie nota te 
komen waarin de vragen en opmerkingen van alle gebiedspartners zijn verwerkt. 
 
Om aanspraak te maken op de beschikbare rijksmiddelen uit het transitiefonds en ook daadwerkelijk met de 
uitvoering van het PPLG aan de slag te kunnen, moest voor 1 juli 2023 een zogenaamd maatregelenpakket 
worden ingediend bij het Rijk. Naast het ontwerp-PPLG Overijssel heeft GS dan ook een eerste 
maatregelenpakket opgesteld ter bespreking met zowel het Rijk als met de gebiedspartners. Met het 
indienen van dit pakket heeft de Provincie ook een eerste beroep gedaan op het transitiefonds van 436 
miljoen euro.  
 
Het Rijk heeft aangegeven dat vanaf 1 januari 2024 drie keer per jaar nieuwe aanvragen voor 
maatregelenpakketten ingediend kunnen worden bij het Rijk. 
 
Waar staan we nu 
In deze fase voert de Provincie met de gebiedspartners verkenningen uit in onze gemeente om te zien waar 
energie, mogelijkheden en kansen zitten voor de transitie. De maatregelpakketten maken duidelijk waar 
gestart gaat worden met de gebiedsprocessen. 
 
De nu door de provincies ingediende concept plannen zullen door het Rijk worden beoordeeld. Deze 
beoordeling wordt uitgevoerd door de Ecologische Autoriteit. 
 
Na de zomer wordt verder gewerkt aan een definitief ontwerp PPLG Overijssel en de gebiedsprogramma’s. 
De gesprekken met het Rijk en met de gebiedspartners zullen in deze fase parallel lopen. Het Rijk zal daarbij 
gebruik maken van een toetsteam, dat bestaat uit afgevaardigden van de verschillende departementen. De 
uitgebrachte adviezen zullen door de Provincie verwerkt worden in het definitieve ontwerp-PPLG Overijssel. 
 
We zijn momenteel in afwachting wat het demissionaire kabinet nu gaat doet rondom het NPLG en PPLG en 
de bijbehorende deadlines. 
 
Raadsbijeenkomsten 
Op 10 mei heeft een informatieavond plaats gevonden, waarbij de vier raden van Noordoost-Twente zijn 
bijgepraat over feiten en fabels inzake stikstof en over de stand van zaken PPLG. Op 29 november vindt een 
volgende gezamenlijke informatiebijeenkomst plaats voor de vier gemeenteraden. Zolang de behoefte er is 
proberen we twee keer per jaar dit soort informatieve themabijeenkomsten te organiseren over het PPLG en 
onderwerpen die het buitengebied raken. 
 
Informatiebijeenkomsten agrarische sector 
Als gemeente vinden wij het belangrijk dat de agrarische sector goed geïnformeerd is over het PPLG. Dat 
belang wordt ook onderkend door de regionale belangengroeperingen van de agrarische sector. Ondanks 
het ontbreken van een landbouwakkoord en de onduidelijkheid die hierdoor nog blijft bestaan over 
doelstellingen zijn we gezamenlijk van mening dat het wenselijk is de sector te informeren over de aanpak 
en datgene dat wel bekend is. In september wordt een drietal informatieavonden georganiseerd in 
Noordoost-Twente, waar de provincie een uitleg geeft over het PPLG en de bijbehorende opgaves. 
Uitnodiging voor deze informatieavonden volgt binnenkort. Aansluitend op deze informatiebijeenkomsten, 
volgen inloopbijeenkomsten waar agrariërs vragen kunnen stellen en nadere informatie kunnen opvragen 
over landelijke regelingen, specifiekere opgaven, gemeentelijk beleid etc. rondom PPLG. 
 
Gebiedsanalyse 
Als gemeente Dinkelland zijn we samen met gemeente Tubbergen gestart met een gebiedsanalyse 
uitgevoerd door Aveco de Bondt. Deze analyse geeft ons een foto van het gebied op dit moment. Deze 
gebiedsinformatie vormt een onderlegger voor de zogenaamde keukentafelgesprekken die georganiseerd 
gaan worden in de gebieden, met name waar veel opgaven samen komen. 
 
Gebiedsprocessen 
In enkele gebieden zijn al gebiedsprocessen gestart, om samen met de eigenaren/partners in het gebied te 
onderzoeken waar het gebied staat, waar het naartoe wil en welke maatregelen daartoe nodig zijn. Mochten 
hier concrete plannen uit naar voren komen, dan zullen wij u daarover informeren.  
 



Waarom deze raadsbrief? 
In artikel 169, tweede lid, van de Gemeentewet staat dat wij de raad alle inlichtingen verschaffen die de raad 
voor de uitoefening van zijn taak nodig heeft. Wij meenden er daarom goed aan te doen u van ons besluit op 
de hoogte te stellen. Wij stellen u voor deze raadsbrief voor kennisgeving aan te nemen. 
 
Heeft u nog vragen? 
Neem dan contact op met de raadsgriffier. Deze zal uw vragen aan ons college kenbaar maken. 
 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Dinkelland, 

 
de secretaris 

 
 
Drs. C.H.A.A. Luttikhuis 

de burgemeester 
 

 
J.G.J. Joosten 


